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Protokół Nr V/2003 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 17 czerwca 2003 r. 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.10 

Godzina zakończenia : 10.45 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

 

Nieobecny nieusprawiedliwiony : Robert Wardziński 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski – Sekretarz Gminy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

4. Mieczysław Waczyński – Przewodniczący Miejsko-Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

5. Barbara Wiszowata – Prezes Klubu HDK Oddział w Choroszczy 

6. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli  

7. Mieszkańcy miasta i gminy 
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Porządek obrad V Sesji: 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5.  Rozpatrzenie zmian w budżecie gminy na 2003 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

6.  Powołanie Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego  

w Białymstoku. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Uchwalenie statutów sołectw i osiedli. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

8. Nadanie honorowego obywatelstwa Proboszczowi Parafii Rzymskokatolickiej w 

Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9.  Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad Sesji. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Choroszcz. Romuald 

Szydłowski otworzył obrady V Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, poczym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 12 radnych, nieobecni p. Robert Wardziński, Antoni Bogdan, Jacek 

Dąbrowski. 

 

 

Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją. 

 

Do projektowanego porządku obrad zostały zgłoszone następujące zmiany: 
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Jerzy Ułanowicz – 

Zaproponował wprowadzenie następujących punktów do porządku  obrad: 

1) jest propozycja pewnych zmian: dokonania przesunięcia środków w 

budżecie gminy na ten rok. Chodzi o dwie inwestycje związane z 

SAPARD-em: kanalizacja sanitarna w Klepaczach i budowa drogi 

Izbiszcze – Kruszewo. W tej chwili nie ma ogłoszonych terminów na 

składanie wniosków ( te terminy będą prawdopodobnie w lipcu-

sierpniu). Po pewnej kalkulacji stwierdziliśmy, że pewnych inwestycji 

pod względem rzeczowym w tym roku nie wykonamy i te inwestycje 

trzeba przesunąć na rok 2004, a w tym roku dokonać tylko 

odpowiedniej procedury. Mieliśmy wcześniej uchwalony taki plan 

wieloletni – w związku z tym że środki przeznaczone na  inwestycje 

zostaną przesunięte – ulega także zmianie ten plan wieloletni. W 

związku z tym jest propozycja wprowadzenia do porządku obrad Sesji 

projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wieloletnich 

programów inwestycyjnych oraz limitów wydatków na ich realizację. 

Te propozycje , które będą w zmianach w budżecie będą również 

uwzględnione w programach wieloletnich. 

2) następna sprawa dotyczy podjęcia uchwały w sprawie opinii 

dotyczącej pozbawienia charakteru lasu ochronnego, który jest 

położony na działkach przeznaczonych pod wysypisko gminne. W tej 

chwili przygotowujemy pod względem prawnym możliwość 

wprowadzenia zmian do planu zagospodarowania przestrzennego 

dotyczącego wysypiska odpadów w Choroszczy. W międzyczasie 

ukazało się rozporządzenie mówiące o tym , że tam gdzie są lasy 

ochronne nie można budować wysypisk. W związku z tym , że jest 

dużo wątpliwości na temat lasów ochronnych – chcemy wystąpić do 

Wojewody żeby to dokładnie wyjaśnić. Jest to dla nas ważna sprawa 

przy naszym procesie inwestycyjnym. Żeby wystąpić z takim 

wnioskiem do Wojewody musi być odpowiednia opinia Rady. 

Dlatego też zwraca się z prośbą , aby Rada wydała dziś stosowną 

opinię. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie włączenia tych 

dwóch spraw do porządku obrad: 

1) jako pkt. 9 – w sprawie opinii dotyczącej pozbawienia charakteru lasu 

ochronnego, 

za przyjęciem – 12 głosów 

2) jako pkt. 10 - o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wieloletnich 

programów inwestycyjnych oraz limitów wydatków na ich realizację 

    za przyjęciem – 12 głosów 

 

Uzupełniony porządek obrad został przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze glosowania protokołu z 

poprzedniej – IV – Sesji Rady Miejskiej. 
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Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Obecnych 12 radnych. 

 

Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

 

Adam Radłowski- 

Prośba o interwencję w sprawie centrali telefonicznej w Konowałach. Często są 

awarie, rozmowy są przerywane, zła jakość połączeń. Sprawa                                                             

ta zgłaszana była do Telekomunikacji już 3 lata temu i nic nie uległo zmianie. 

 

Adam Półkośnik – 

Z budki telefonicznej w Konowałach wymontowano aparat telefoniczny – prośba o  

wyjaśnienie dlaczego i na jaki okres czasu? 

 

 

Jerzy Siemieniuk- 

Zgłosił wniosek o zwrot kosztów podróży sołtysom za przyjazd na Sesje Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

 

Rafał Łada – sołtys wsi Porosły – 

Jest mu niezbędna opinia Rady w następującej sprawie: Rada Sołecka wsi Porosły 

wystąpiła z wnioskiem do m. Białegostoku z prośbą o włączenie remontu drogi 

Krupniki – Porosły do remontu ul. Elewatorskiej. Chodzi w tej chwili o powołanie 

Społecznego Komitetu Badania Natężenia Ruchu na drodze Krupniki – Porosły by 

wykazać na ile zamknięcie ul. Elewatorskiej wpływa na wzmożony ruch drogą 

Krupniki – Porosly, a przez to na stan tej drogi. 

Będzie następnie potrzebna opinia Rady w tym temacie po przedstawieniu wyników 

badań powołanego Komitetu. 

 

Przybył p. Jacek Dąbrowski i Antoni Bogdan. Obecnych 14 radnych, nieobecny p.. 

Wardziński. 

 

 

Ad. 5 – 

 

 Propozycję zmian w budżecie gminy na 2003 rok przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że do budżetu gminy wpłynęły pieniądze w wysokości 24 642 zł na 

diety dla członków komisji ds. referendum – zostały one już wydatkowane zgodnie z 

przeznaczeniem. Otrzymaliśmy kwotę 80 644 zł jako uzupełnienie subwencji ogólnej 

z tytułu ulg, zwolnień. 

Chciałby w tym momencie szerzej poinformować na temat inwestycji gminnych. 
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Chcemy uzyskać dofinansowanie z SAPARD-u. Są takie dwie inwestycje : budowa 

drogi Izbiszcze – Kruszewo i kanalizacja sanitarna w ul. Wodociągowej i 

Niewodnickiej w Klepaczach. Mieliśmy zapisane odpowiednie środki w budżecie 

jako dofinansowanie do środków z SAPARD-u i liczyliśmy , że te inwestycje w tym 

roku wykonamy. Niestety, z przyczyn od nas niezależnych dotyczących ustalenia 

terminu zgłaszania wniosków , inwestycje te przesuwają się. Pocieszająca jest 

wiadomość, że rząd podpisał odpowiednie porozumienie z Brukselą ( 5 czerwca 

2003 r.) i terminy zostaną ogłoszone. Jednak za późno będzie na wykonanie tych 

inwestycji w 2003 r. Jest więc propozycja by pieniądze z tych inwestycji 

odpowiednio, wykorzystać. Środki z drogi Izbiszcze – Kruszewo w wysokości 

270 450 zł i z kanalizacji sanitarnej: w ul. Białostockiej 740 zł i w Klepaczach 

217 500 zł; w sumie 488 690 zł  wykorzystać w sposób następujący : 

1) utwardzić emulsją drogę Zaczerlany – Kościuki ( jest to droga gminna , 

odpowiednio przygotowana, z odpowiednią podbudową i możemy to 

potraktować jako remont bez konieczności uzyskiwania pozwolenia na 

budowę – tylko w formie zgłoszenia) – koszt ok. 200 tys zł, 

2) wykonać utwardzenie drogi w kierunku Żółtek ( do pompowni) – koszt ok. 

155 tys zł, 

3) wykonanie kanalizacji deszczowej w ul. Ks. Pieściuka – w tym roku będzie 

położona kanalizacja sanitarna, mamy dokumentację na kanał deszczowy – 

ekonomicznie by było zrobić to w jednym wykopie; była przewidziana 

dotacja na modernizację nawierzchni w ul. Kościuszki i Białostockiej w 

wysokości 300 tys zł, ale SAPARD nie uwzględnił w tym środków na 

kanalizacje deszczową – koszt ok. 60 tys zł, 

4) myśląc już o przyszłościowych sprawach dotyczących kanalizacji gminy 

proponuje się przygotowanie dokumentacji sanitarnej – koszt 125 tys zł. 

Rejony podmiejskie jak Porosły, Kolonia Porosły, Krupniki, Klepacze – należy 

uzgodnić z m. Białystok możliwość ich podłączenia do kanalizacji miejskiej. 

Białystok zgłosił duży projekt do Unii Europejskiej na budowę kanalizacji w 

Białymstoku i gminach sąsiednich – może tym programem objęliby wymienione 

miejscowości – trzeba to wyjaśnić.  

Uzbrojenie Sz. Warszawskiej – trzeba ten temat rozważać. 

5) 40 tys zł – na wykup gruntów pod ulicami powstałymi na skutek podziału 

terenów budowlanych, 

6) 1040 zł – na obsługę imprez gminnych (zapewnienie bezpieczeństwa) jak 

obchody święta „Na Antoniego” w Klepaczach oraz Jarmark Dominikański. 

 

Na tym Burmistrz zakończył przedstawianie propozycji zmian w budżecie gminy na 

2003 rok. 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji Rady o przedstawienie 

opinii w tym temacie. 

 

Aleksander Werpachowski – w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa – 

przekazał, że Komisja pozytywnie ustosunkowała się do zaproponowanych zmian w 

budżecie gminy na 2003 rok. 

 

Piotr Dojlida – w imieniu Komisji Kultury , Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego - 

przekazał, że Komisja pozytywnie ustosunkowała się do zaproponowanych zmian w 

budżecie gminy na 2003 rok. 
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Antoni Bogdan – 

Przed glosowaniem miałby jeszcze pewną uwagę do omawianej kwestii – w 

przyszłości proponuje by takie sprawy jak budowa dróg w roku następnym była 

wcześniej przygotowana jeśli chodzi o opracowanie dokumentacji. Jest ciągłość 

władzy, a nie ma ciągłości robót – nie rozumie tego. 

 

Romuald Szydłowski – 

Uważa również, że wszystkie działania inwestycyjne trzeba wyprzedzać . Wnioski o 

środki pomocowe nie są rozpatrywane bez dokumentacji. Natomiast w tej konkretnej 

sytuacji to nie jest nasza wina – nie ogłoszono nawet terminu zgłaszania wniosków.  

Przypomniał, że niemałe środki przeznaczamy na dokumentację, szczególnie 

dotyczącą kanalizacji sanitarnej. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Przy opracowywaniu projektów na treny podmiejskie zwrócić uwagę na koszty 

pzepompowywania ścieków  do miasta i do Choroszczy. Trzeba to uwzględnić  aby 

nie obciążało to nas dodatkowo. 

 

Romuald Szydłowski – 

Jak wynika z dyskusji tych spraw jest dużo i dlatego jego zdaniem powinna się 

odbyć debata z Zarządem Miasta Białystok i władzami Choroszczy. 

 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2003 rok. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 

 (uchwała Nr V/60/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 11) 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Z uwagi na znajomość tematu omawianego podczas posiedzeń Komisji Rady, 

Przewodniczący Rady przechodząc do punktu dotyczącego powołania Zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego odczytał propozycję 

składu osobowego Zespołu: 

1) Pan Piotr Paweł Dojlida, radny Rady Miejskiej – Przewodniczący zespołu; 

2) Pan Wiesław Żywolewski, sędzia                      – członek zespołu; 

3) Pan Jacek Dąbrowski , radny Rady Miejskiej    – członek zespołu; 

4) Pan Adam Radłowski, radny Rady Miejskiej     – członek zespołu; 

5) Pan Tomasz Kraśnicki , radny Rady Miejskiej   – członek zespołu. 

 

Wobec braku zgłoszeń innych propozycji osobowych , Przewodniczący Rady 

odczytał projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 13 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos   Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr V/61/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 12) 

 

 

Ad.7 – 

  

 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił informację dotyczącą 

przyjęcia Statutów jednostek pomocniczych gminy tj. sołectw na terenie gminy i 

osiedli na terenie miasta . 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Projekty statutów były przedstawiane na zebraniach podczas wyborów sołtysów i 

zarządów osiedli – wniosków było mało. Chcemy uporządkować te sprawy by każda 

wieś miała swój Statut. Statuty nie będą się w zasadzie różnić oprócz statutu wsi 

Kruszewo , która ma prawo do używania herbu i flagi i zostało to zapisane. Statut 

zawiera kompetencje sołtysa, rady sołeckiej, zebrania wiejskiego, kompetencje tych 

organów. Odnosi się to tak samo do osiedli. Potem każda wieś (osiedle) będzie miała 

prawo wnieść zmiany do Statutu, zgłosić propozycje. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

Statutów sołectw gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr V/62/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 13) 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie statutów 

osiedli miasta Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr V/63/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 14) 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Temat dotyczący nadania honorowego obywatela gminy Choroszcz omówił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że 22 czerwca ks.Proboszcz Parafii w Choroszczy obchodzi 25-lecie 

otrzymania świeceń kapłańskich . Na naszym terenie jest proboszczem od 9 lat. Dał 

się poznać jako bardzo dobry kapłan, bardzo dobry organizator, ofiarny działacz na 

rzecz kultury – odbudował praktycznie od podstaw zabytek : kościół i zespół 

poklasztorny. Jeśli chodzi o współpracę z gminą może posłużyć za wzór. Bardzo 

dużo pomógł mu w różnych sprawach  finansowych i nie tylko. Podsumowując 
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działalność 9-letnią trzeba tę jego pracę odpowiednio docenić. W związku z tym , że 

będą  wspomniane na wstępie uroczystości – jest propozycja by nadać ks. 

Proboszczowi tytuł honorowego obywatela gminy Choroszcz. Popiera bardzo tą 

propozycje. Jego skromnym zdaniem ten tytuł dla ks. Proboszcza, za to co robi, 

należy się. Są odpowiednie wnioski instytucji popierających . Prośba  do radnych by 

docenić prace Proboszcza i przyznać tytuł, który jest sprawą wyjątkową dla gminy 

Choroszcz gdyż jest to po raz pierwszy. 

 

Przewodniczący Rady odczytał wnioski popierające przyznanie tytułu honorowego 

obywatela gminy Choroszcz ks. Proboszczowi: 

- Towarzystwa Przyjaciół Choroszczy, 

- Stowarzyszenia Honorowych Dawców Krwi z Białegostoku oraz Oddziału w 

Choroszczy, 

- Miejsko – Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

- Parafialnego Oddziału Akcji Katolickiej, 

 

     ( pisma w załączeniu) 

 

Romuald Szydłowski- 

Trzeba ks. Proboszcza uhonorować i nadanie takiego tytułu byłoby najbardziej 

odpowiednie. Będzie to dobry początek aby tym pierwszym honorowym obywatelem 

gminy Choroszcz był właśnie ks. Proboszcz. Uważa, że należałoby pomyśleć, aby 

był to początek nadawania takich tytułów ludziom szczególnie zasłużonym dla 

Choroszczy. 

 

Piotr Tymiński – 

Zwrócił uwagę, że nie ma wniosku od Rady Parafialnej – szkoda gdyż są tam 

przedstawiciele całej gminy, a to wszyscy ludzie decydują o takim tytule. 

 

Wobec braku innych zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie nadania tytułu honorowego obywatela Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr V/64/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 15) 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu obrad , Przewodniczący Rady p. Romuald 

Szydłowski przypomniał, że chodzi o poszerzenie wysypiska odpadów  aby 

rozpocząć całą procedurę planistyczną poczynając od uzgodnień z Wojewodą  - do 

czego potrzebna jest pozytywna opinia Rady Miejskiej. 

 

Wobec braku pytań i zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie opinii dotyczącej pozbawienia charakteru lasu ochronnego. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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( uchwała Nr V/65/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 16) 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski wyjaśnił, że skoro Rada 

dokonała zmian w budżecie gminy na 2003 rok muszą być dokonane również 

zmiany w planie wieloletnich programów inwestycyjnych. W związku z powyższym 

odczytał projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wieloletnich 

programów inwestycyjnych oraz limitów wydatków na ich realizację. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 (uchwała Nr V/66/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 17) 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Zapytania i wnioski zgłosili: 

 

Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce – 

Z uwagi na brak połączenia komunikacyjnego ze wsi Mińce i Czaplino – zwróciła się 

z prośbą o rozważenie możliwości przedłużenia trasy z Trypuć do Mińc ( gdzie jest 

tylko 2 km) dla przewoźnika POGODA EXPRES. Na liście chętnych jest 20 osób. 

 

Romuald Szydłowski – 

Jego zdaniem trzeba zachęcić prywatnego przewoźnika np. p. Półkośnika. Dla 

przewoźnika najważniejsza jest opłacalność dlatego mogą być trudności z obsługą tej 

trasy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że Urząd próbuje rozwiązać te sprawy – były przeprowadzone rozmowy z 

wymienioną firmą POGODA w sprawie obsługi trasy podmiejskiej Krupniki – 

Porosły – Barszczewo. Firma miała dać odpowiedź, niestety do chwili obecnej nie 

mamy żadnej wiadomości – chodzi o opłacalność trasy. Lepszym rozwiązaniem 

będzie możliwość obsługi tej trasy przez p. Półkośnika. Należy uzgodnić z nim kiedy 

jest największa ilość osób chętnych, o określonej godzinie i pewnie będzie mógł 

przywieźć. 

 

Marek Borowski – 

Zaproponował, by zawiadamiać sołtysów o terminach wyjazdów równiarki. 

 

Mariola Fiedorczuk – 

Z doświadczenia wie, że najlepiej jakby obsługujący równiarkę podbijał u sołtysa 

kartę pracy – umożliwi to sołtysowi odbiór wykonanej roboty. 
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Ad. 12 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad V Sesji Rady Miejskiej – 

Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski podziękował wszystkim za czynny 

udział i zamknął obrady Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

      mgr inż. Romuald Szydłowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


